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Prága nagyon jó döntés volt Erasmus+ szempontjából. 2024 tavaszi félévében voltam itt, 

negyedévesként.  

Az oktatás angolul folyt a Motol University Hospitalban, az órák alatt az ottani internacionális 

csoportokkal voltam beosztva. Mivel a tantárgyak beosztása jelentősen különbözik, mint itthon kb. 

minden tárgyat más csoportoknál végeztem, de mindenhol nagyon segítőkészek voltak. Az oktatás 

minősége amiatt romlott egy kicsit szerintem, mert volt egy pár előadó, aki nem beszélt 

gördülékenyen angolul. Nagy kritikám nincs, viszont alapvetően olyan kisebb tantárgyak kinti 

teljesítését ajánlanám, ami iránt az ember nem érdeklődik kifejezettebben. A kedvenc tantárgyam a 

K10 volt, itt 2 hétig be voltam osztva egy orvos mellé, és így „one on one” oktatást kaptam az 

aneszteziológiai osztályon, amit én választhattam ki. A kórháznak egyébként nagy gyerekrészlege van, 

emiatt a gyerekorvosi témakörökre nagy hangsúlyt fektetnek. 

A kinti ügyintéző a kezdeti nehézségek után segítőkész, és amikor már le vannak egyeztetve a 

tantárgyak, akkor nagyon gördülékenyen megy minden. Én augusztusban kezdtem el a szervezést 

(jövő februárra), viszont jobb lett volna, ha még korábban kezdem el, mert ügyintézőm szabadságon 

volt az egész hónapban, ugyanis az egyetem nekik csak októberben kezdődik el. Szeptemberben pedig 

még mindig nem tudtam milyen tantárgyakat tudok majd kint csinálni.  

A kollégiumi szállást minden Erasmusosnak biztosítják, az egész 2. blokkot (40 szoba x 2 emelet) mi 

töltöttük be. A szobák 2 ágyasak és nagyon kicsik, emeletenként 2 fürdő és konyha volt. Már az első 

héten nagy kolis közösség alakult ki és jó volt nem csak orvosisokkal, hanem mindenféle egyetemi 

karról találkozni új emberekkel. Ez alapvetően a prágai létre is érvényes, mivel több szervezet is csinál 

programokat erasmusosoknak. Az egyik legértékesebb része egyébként az Erasmus+ programnak, 

hogy az ember hosszú távú barátságokat alakíthat ki internacionális közösségben. 

A másik nagy előny, hogy a város szinte élhetőbb, mint Budapest, nagyon sok a zöld terület és a park, 

a belvárosban hemzsegnek a kiváló kávézók és kocsmák és az építészet is lenyűgöző. Még a hidegebb 

hónapokban is pezseg az élet. Csehországban egyébként nem Prága az egyetlen látnivaló. Az ország 

tele van kastélyokkal és hangulatos településekkel. Ha valaki pedig a természetbe vágyik (mint én), 

akkor szintén jó helyre érkezett. A német határon található Cseh Svájc Nemzeti Parkhoz hasonló 

helyet még nem láttam, a négy hónap alatt többször is visszamentem kirándulni ide. A másik nemzeti 

park pedig, ahova a baráti körömmel 2 napos kiruccanást szerveztem, a Krknose nemzeti park, 

aminek a közepén egy kiváló campingben, a Base Camp Medvedínben, hangulatos kisházakban meg 

lehet szállni szaunával, egy tiszta vizű patakkal és grillel.  

A közlekedés gyors és pontos, éjszakai járatok is járnak. Az árak hasonlóak a magyar árakhoz, a 

vendéglátó egységek kicsit drágábbak. A cseh nyelv nehéz és furcsa hangzású annak, aki nem tanult 

korábban szláv nyelvet, de nem volt létfontosságú a mindennapi élethez. Négy hónap után viszont 

rááll az ember füle, ezért a végére nagyon megtetszett és kicsit sajnálom, hogy nem tanulgattam a 

kiutazásom előtt és közben. 

Nagyon élvezetes négy hónapot töltöttem itt, mindenkinek, aki Erasmuson akar részt venni ajánlani 

tudom Prágát! 

 


